
Protokół 
XIV Sesji Rady Gminy  

z dnia 27 stycznia 2016r. 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że Sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Magda Rachtan - Małycha 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Andrzej Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
Jakub Żołądek 
sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Paweł Doba 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak - Skarbnik Gminy  
Sergiusz Foltynowicz - Radca Prawny  
Monika Nowicka- Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Miroslawa Radzimska - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
 
Przewodniczący poinformował, że wszyscy Radni otrzymali porządek obrad wcześniej i nie 
ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia porządku obrad.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 

 



Porządek obrad przedstawiał się następująco : 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy 

Kleszczewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Tulce. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Kleszczewo na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2016-2024. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Kleszczewo. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zespołu 

Szkół w Kleszczewie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy usuwaniu i 

unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo. 
14. Informacja nt. działalności jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy 

Kleszczewo. 
15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 

 
Ad. 2 porządku posiedzenia  
Radni nie zgłosili interpelacji.  
 

Ad. 3 porządku posiedzenia  
Przewodniczący poinformował, że żaden z radnych nie zgłosił uwag do protokołu. W 
związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad jego przyjęciem.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XIII Sesji Rady Gminy przedstawiła 
Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo. 
Pan Jacek Zatoński z firmy Consus Carbon Engineering Sp. z o.o. przedstawił na Sesji Rady 
Gminy Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo. Jak poinformował Pan Zatoński 

 



dokument został sfinansowany ze środków Unii Europejskiej, a środki pozyskało 
Stowarzyszenie Metropolia Poznań. 
Pan Zatoński poinformował o kolejności spraw, które będzie poruszał w swoim wystąpieniu 
podczas XIII Sesji Rady Gminy, a będą nimi: 

• Czym jest gospodarka niskoemisyjna. 
• PGN – czym jest i do czego służy. 
• Dotychczasowy przebieg prac. 
• Wyniki diagnozy. 
• Przyjęte cele. 
• Wyznaczone zadania. 
• Planowane koszty i efekty. 
• Źródła finansowania działań. 

Jak poinformował Pan Zatoński gospodarka niskoemisyjna to taka, która ma za zadanie 
ograniczyć emisję CO2 jak i gazów cieplarnianych do atmosfery w sposób efektywny poprzez 
wdrażanie nowych rozwiązań. Nowe rozwiązania wdrażane są poprzez poprawę efektywności 
energetycznej, rozwój niskoemisyjnych źródeł energii, a także poprawę efektywności 
gospodarowania surowcami i materiałami. 
Jak zaznaczył Pan Zatoński stworzony dokument to dokument strategiczny, nie jest 
obowiązkowy ale bardzo przydatny by Gmina mogła realizować swoje plany i uzyskiwać 
dofinansowania z:  
- ZIT (Zintegrowane Inwestycje Terytorialne) 
- RPO (Regionalny Program Operacyjny) 
- POIiS (Program Operacyjny Infrastruktura i Środowisko) 
- WFOŚiGW (Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej) 
- NFOŚiGW (Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej). 
Prace nad Planem Gospodarki Niskoemisyjnej rozpoczęły się w październiku 2014r., 
ostateczne zmiany wytycznych nastąpiły w czerwcu 2015r. a w grudniu 2015r. powstała 
ostateczna wersja tego planu. 
Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo wraz z  Prognozą oddziaływania 
na środowisko poddano opiniowaniu przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska oraz 
Państwowy Wojewódzki Inspektorat Sanitarny. Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska, 
pismem znak: WOO-III.410.918.2015.MM.1 z dnia 15 stycznia 2016 r. zgłosiła 27 uwag, 
które w całości zostały uwzględnione i zamieszczone w treści Prognozy i dokumentu PGN. 
Państwowy Inspektor Sanitarny, pismem znak: DN-NS.9012.41.2016 z dnia 15 stycznia 
2016 r. zaopiniował pozytywnie bez zastrzeżeń projekt pn.: „Plan Gospodarki Niskoemisyjnej 
Gminy Kleszczewo”. 
Zestawienie wszystkich uwag otrzymanych od RDOŚ w Poznaniu wraz z komentarzami 
zamieszczono w dokumencie „Podsumowanie Strategicznej Oceny Oddziaływania na 
Środowisko dla projektu pn. Plan Gospodarki Niskoemisyjnej gminy Kleszczewo”, 
stanowiącym oddzielny załącznik do treści PGN.  
Dnia 17 grudnia 2015 r. Wójt Gminy Kleszczewo za pośrednictwem strony internetowej 
Gminy Kleszczewo zaprosił mieszkańców do uczestnictwa w projekcie „Plan Gospodarki 
Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo”. Oprócz zamieszczenia dokumentu na stronie 
wywieszono obwieszczenia na tablicy ogłoszeń UG oraz przekazano do wywieszenia 
sołtysom w gablotach. Konsultacje społeczne odbyły się w okresie 17 grudnia 2015 r. do 7 
stycznia 2016 roku.  
W wyniku udziału społeczeństwa nie wpłynęły żadne uwagi do treści dokumentu PGN oraz 
Prognozy.  
Pan Zatoński poinformował, że z przeanalizowanych danych z terenu Gminy największa 
emisja gazów cieplarnianych pochodzi z budynków mieszkalnych, transportu drogowego i 
budynków publicznych – komercyjnych. Jeśli chodzi o źródła paliw powodujące emisję 

 



szkodliwego gazu są nimi: węgiel kamienny olej opałowy i olej napędowy niezbędne do 
produkcji energii elektrycznej oraz ogrzewania i transportu.  
W dokumencie zostały określone cztery strefy, w których w tej kwestii można zdziałać 
najwięcej a są nimi: energetyka, budownictwo i mieszkalnictwo, transport i jakość powietrza. 
Radni zostali poinformowani, iż celem strategicznym tego dokumentu jest ograniczenie 
emisji gazów cieplarnianych z obszaru Gminy o 30% w stosunku do przyjętego roku 
bazowego (rok 2010), w perspektywie do 2040 r.  
Do celów szczegółowych zaliczono: ograniczenie do roku 2020 emisji gazów cieplarnianych 
o 20% w stosunku do roku bazowego, ograniczenie do roku 2020 zużycia energii o 20% w 
stosunku do roku bazowego, oraz zwiększenie do roku 2020 udziału energii ze źródeł 
odnawialnych do 15% w końcowym zużyciu energii. 
W dokumencie przyjęto listę zadań podzielonych na osiem obszarów. 
 

 Obszar działań Ilość zadań 

1. Energetyka 2 

2. Budownictwo i gospodarstwo domowe 1 

3. Transport 6 

4. Lasy i tereny zielone 1 

5. Przemysł 0 

6. Gospodarka odpadami 1 

7. Edukacja i dialog społeczny 1 

8. Administracja publiczna 1 
 
 
Pan Zatoński poinformował o kwotach  realizowanych zadań w poszczególnych obszarach, 
które prezentują się następująco;  
 

 Obszar działań Ilość 
zadań 

Koszt w mln zl 

1. Energetyka 2 7,1 

2. Budownictwo i gospodarstwo domowe 1 10 

3. Transport 6 83,7 

4. Lasy i tereny zielone 1 1,5 

5. Przemysł 0  

6. Gospodarka odpadami 1 0,5 

7. Edukacja i dialog społeczny 1 1,5 

8. Administracja publiczna 1 1,5 
 

 



Pan Szafrański zadał pytanie czy planowane ścieżki rowerowe, które  są wpisane  należą  
tylko do Gminy czy są wpisane z całego Powiatu.  
Pan Zatoński wyjaśnił, że w dokumencie ujęte są ścieżki te, które będą realizowane na terenie 
Gminy Kleszczewo.  
Pan Zatoński poinformował również, iż planowane efekty realizacji w roku 2020 dotyczą; 
ograniczenie emisji CO2 o 16,3%, zmniejszenie zużycia energii o 16,6%.  
Pan Zatoński przedstawił  źródła dofinansowania dla poszczególnych zadań. Jak podkreślił 
dokument jest tak skonstruowany, żeby mógł na bieżąco dostosowywać się do potrzeb danej 
Gminy jak i różnych form pomocy, którą Gmina może otrzymać.  
Firma, która opracowała dokument zakłada, że jego aktualizacja będzie się dokonywała co 
najmniej raz do roku, a jeśli zajdzie taka potrzeba to częściej. 
Pan Szafrański zapytał czy dane założenia można wymieniać czy trzeba się sztywno trzymać 
tych obecnie przyjętych.  
Pan Zatoński poinformował, że lepiej jest się trzymać tego co jest obecnie opracowane, ale 
nie jest problemem by do takiego dokumentu dodać pozycje i ująć ja w harmonogramie. 
Pan Wawrzyniak zwrócił się z pytaniem czy ewentualne dokonywane zmiany muszą się 
mieścić w  wysokości kwot, które na chwilę obecną zostały określone. Pan Zatoński 
poinformował, że końcowe kwoty podczas ewentualnych zmian też mogą ulegać zmianie w 
dowolnym momencie. 
Pan Rajchelt zapytał  czy w dokumencie w kwestii poprawy czystości powietrza chodzi też o 
wymianę kotłów grzewczych u osób prywatnych. Pan Zatoński poinformował, że dokument 
nie odnosi się bezpośrednio do wymiany kotłów w domach jednorodzinnych. Pan Radny 
zapytał się jeszcze czy na terenie Gminy były przeprowadzane dokładne pomiary czystości 
powietrza. Pan Zatoński poinformował, że nie było robionych takich badań dla danej Gminy, 
a jeśli chodzi o zanieczyszczenie powietrza bazuje na pewnej prognozie zanieczyszczeń.  
Pan Szafrański poprosił o dokładniejsze omówienie zadania nr 11 i 13. 
Pan Wójt podkreślił, jak ważne jest samo posiadanie tego dokumentu i że należy zrozumieć, 
że ten dokument umożliwi pozyskiwanie pieniędzy z różnych źródeł, a otwarta forma tego 
dokumentu umożliwi w przyszłości wprowadzanie potrzebnych korekt. Pan Wójt zaznaczył, 
że ważne jest to by w omawianym dokumencie wymienić rodzaje zadań dla Gminy.  
Pan Zatoński dodał, że w punktach o które pytał Pan Radny chodzi o zmniejszenie 
wytwarzania odpadów komunalnych na terenie Gminy Kleszczewo, oraz ogólne zadania 
edukacyjne dla mieszkańców w tym zakresie oraz, że węzły przesiadkowe, o których mowa w 
dokumencie, o które pytał zainteresowany są odzwierciedleniem strategii ZIT. 
Pan Jakub Żołądek poprosił o możliwość wypowiedzenia się i złożenia oświadczenia. Pan 
Radny w swoim wystąpieniu wyraził swój negatywny stosunek do Unii Europejskiej i 
dokumentów narzucanych członkom przez Unię. Uważa, że z zaplanowanych przedsięwzięć 
w tym dokumencie nie da się wiele zrealizować, a Polska ponosi za wysoką cenę za bycie 
członkiem Unii Europejskiej. Poinformował również, że on osobiście zachęca do odrzucenia 
tego dokumentu.  
Pan Wójt zgodził się z Radnym w kwestii wypowiedzi dotyczących narzucania przez UE 
wymagań, ale z uwagi na fakt, iż do realizacji danego przedsięwzięcia i możliwość uzyskania 
dofinansowania potrzebne jest  opracowanie dokumentacji  uznaje za celowe podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia tego dokumentu. 
Pan Wójt poinformował, że w Gminie Kleszczewo na jednego mieszkańca zostało 
zainwestowanych najwięcej środków unijnych w przeliczeniu na mieszkańca w całej 
Metropolii Poznańskiej.  
Radni nie mieli więcej pytań do projektu Uchwały Nr XIV/92/2016, w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

 



Przeciw głosował 1 radny.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny.  
 
Uchwała Nr XIV/92/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.6 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/93/2016 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania 
przedstawiła Pani  Radzimska. Projekt Uchwały przedstawiony został szczegółowo podczas 
posiedzeń komisji. Wobec braku pytań Przewodniczący poddał  projekt uchwały pod 
głosowanie.  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XIV/93/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/94/2016 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Tulce 
przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 
wszystkich Komisji Rady Gminy. 
Radni nie mieli więcej  pytań do projektu Uchwały Nr XIV/94/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący przystąpił do głosowania. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XIV/94/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.8 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/95/2016 w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Gminę Kleszczewo na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego, ustalenia liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz 
poinformowała, że proponowanych jest sześć nowych kryteriów na drugim etapie rekrutacji, 
które będą miały zastosowanie od nowego roku szkolnego. Projekt Uchwały został 
szczegółowo przedstawiony podczas posiedzeń komisji.  
Radni nie mieli pytań do projektu Uchwały Nr XIV/95/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał  pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XIV/95/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 

 



Ad. 9 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/96/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016r. 
przedstawiła pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie 
wprowadzono celem realizacji zadań, na które zawarte zostały w 2015r. umowy, a nie zostały 
zrealizowane w ubiegłym roku. Dotyczy to zadań inwestycyjnych wymienionych w 
załączniku nr 1a do niniejszej Uchwały za wyjątkiem budowy chodnika w Ziminie. Na 
zadania  przesunięto środki zaplanowane na zakup wozu bojowego, gdyż wniosek nie został 
zakwalifikowany do dofinansowania ze środków unijnych. Pozostałe środki na pokrycie 
wprowadzonych wydatków majątkowych zostały przesunięte z planu wydatków bieżących. 
Pani Skarbnik poinformowała, że projekt uchwały został szczegółowo omówiony na 
poszczególnych Komisjach Rady Gminy. 
Radni nie mieli pytań co do projektu uchwały Nr XIV/96/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych.  
 
Uchwała Nr XIV/96/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.10 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/97/2016 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2016-2024 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Jak podaje Pani Skarbnik w zał. 1 zwiększono wydatki majątkowe o 113.926zł. (wiersz 2.2), 
a zmniejszono wydatki bieżące o 113.926zł. (wiersz 2.1). Jak informuje Radnych Pani 
Skarbnik zmniejszono kwotę długu gminy w latach 2016 do 2023 o 992,08zl. (wiersz 6). 
Zmniejszenie długu związane jest z uruchomieniem pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w dniu 30.12.2015r. na budowę sieci kanalizacji 
sanitarnej w Tulcach. Jak informuje Pani Skarbnik na podstawie umowy zaplanowano w 
budżecie pożyczkę w wysokości 1.060.990,00zł. Po przedstawieniu rozliczenia pożyczka 
została uruchomiona w kwocie 1.059.997,92zł. Powyższa zmiana zmniejszyła również kwoty 
w roku 2024 w wierszu 3, 5, 10, 10.1 i 14.1. Pani Skarbnik zaznaczyła, że w wierszu 11.3.2 
usunięto kwotę 200.000zł. zaplanowaną wcześniej jako udział własny Gminy na zakup wozu 
bojowego. Projekt uchwały Nr XIV/97/2016 jak podaje Pani Skarbnik został szczegółowo 
omówiony na każdym z Posiedzeń Rady Gminy.  
Radni nie mieli pytań do projektu  Uchwały Nr XIV/97/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
  
Uchwała Nr XIV/97/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.11 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/98/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że po analizie 
wszystkich dokumentów dotyczących tej sprawy i rozpatrzeniu przez radnych na 
posiedzeniach wszystkich komisji radni uznali tą skargę za bezzasadną z przyczyn 

 



wskazanych w uzasadnieniu. Pani Sekretarz dodała, że kontrola Kuratorium Oświaty, która 
została przeprowadzona w tym zakresie nie wykazała  również nieprawidłowości. 
Radni nie mieli pytań do projektu Uchwały Nr XIV/98/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
 
Uchwała Nr XIV/98/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.12 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/99/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 
Zespołu Szkół w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że 
po analizie wszystkich dokumentów dotyczących tej sprawy i rozpatrzeniu przez radnych na 
posiedzeniach wszystkich komisji radni uznali tą skargę za bezzasadną z przyczyn 
wskazanych w uzasadnieniu. Pani Sekretarz poinformowała, że kontrola Kuratorium Oświaty, 
która została przeprowadzona w tym zakresie nie wykaza ła nieprawidłowości.  
Radni nie mieli pytań do projektu Uchwały Nr XIV/99/2016 w związku z powyższym 
Przewodniczący  poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 1 radnych.  
Uchwała Nr XIV/99/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.13 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XIV/100/2016 w sprawie współdziałania z Powiatem Poznańskim przy 
usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Kleszczewo 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że w wyniku analizy 
wykorzystanych w ubiegłych latach środków finansowych przeznaczonych na realizację w/w 
programu jak również zapotrzebowania zgłaszanego przez mieszkańców i jednostki 
organizacyjne Gminy proponuje się aby tegoroczny udział Gminy Kleszczewo w 
finansowaniu tego programu wynosił  30.000 zł.  
Radni nie mieli pytań do projektu Uchwały Nr XIV/100/2016 w związku z powyższym  
Przewodniczący poddał projekt pod głosowanie  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych.  
Uchwała Nr XIV/100/2016 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad.14 porządku posiedzenia 
Informacja nt. działalności jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Kleszczewo 
przedstawił Prezes ZG OSP radny Rajchelt, który poinformował, że na terenie Gminy 
Kleszczewo jest 5 jednostek OSP, z czego działają 4, jedna jednostka jest w stanie uśpienia. 
Podczas  posiedzenia Komisji Finansowo – Gospodarczej zaproszeni goście – strażacy z 
poszczególnych jednostek OSP przedstawili szczegółowe informacje dotyczące działalności 
jednostek, w tym zakupy za 2015r. oraz plany na 2016r. 

 



 Pan Rajchelt poinformował, że łącznie jednostki OSP Kleszczewo wyjeżdżały na akcję 190 
razy, z czego 25% wyjazdów to wyjazdy do usuwania szkód i powalonych drzew.  
Pan Rajchelt poinformował, ze zakupy robione przez Gminne OSP są w 29% finansowane z 
budżetu Gminy. Największym dokonaniem strażaków jak podkreśla Pan Rajchet jest 
uratowanie życia strażakowi z OSP Głuszyna. Pan Rajchelt przypomniał również, że w roku 
2015 OSP Kleszczewo pozyskało nowoczesny wóz bojowy. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
Pan Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  były sprawy związane z  wydawanych zezwoleń na usuwanie drzew i krzewów – 
nowe nasadzenia  oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
Pani Batycka poinformowała, że przedmiotem posiedzenia Komisja Finansowo - 
Gospodarczej była działalność OSP na terenie gminy: zakup sprzętu, działalność statutowa, 
osiągnięcia, szkolenia i plany rozwoju. Pani Batycka poinformowała, że Komisja Finansowo 
– Gospodarcza po zapoznaniu się z problemami z jakimi borykają się strażacy z gminnego 
OSP zgłasza wniosek o zakup używanego wozu bojowego dla OSP Komorniki. 
Pan Bytniewski poinformował, że  przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury była 
działalność Ogniwa Prewencji w Kleszczewie, działalność Zakładu Komunalnego oraz 
sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
Pan Wójt poinformował, iż: 
- 27 grudnia 2015r. podczas obchodów 97 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego 
delegacja z Gminy Kleszczewo złożyła kwiaty pod tablicą na cmentarzu w Tulcach oraz 
podczas uroczystości pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich w Poznaniu. 
- 8 stycznia 2016 miało miejsce posiedzenie Rady Metropolii Poznań gdzie została przyjęta 
strategia ZIT ze zmianami wynikającymi z uwag zgłoszonych przez instytucje opiniujące. 
- w dniu 26 stycznia 2016r. odbyło się spotkanie konsultacyjne ZM GOAP w sprawie 
nowelizacji regulaminu utrzymania czystości i porządku. 
- 27 stycznia 2016r. odbyło się spotkanie z przedstawicielami Nadleśnictwa Babki w sprawie 
"otwarcia" lasu tuleckiego na potrzeby mieszkańców oraz możliwych przedsięwzięć w tym 
zakresie.  
Pan Wójt poinformował, iż uruchomiono elektroniczny system dostępu w Zespołach Szkół w 
Gminie Kleszczewo oraz że dobiega końca realizacja projektu przeciwdziałania wykluczeniu 
cyfrowemu, a także rozpoczęto budowę 220 m chodnika na ul. Leśnej w Tulcach. 
 
Ad.17 porządku posiedzenia 
Pan Rajchelt powrócił do kwestii, którą poruszyła Pani Batycka, a więc wniosku Komisji 
Finansowo – Gospodarczej w sprawie zakupu samochodu używanego dla jednostki OSP 
Komorniki. Pan Rajchelt poinformował, iż członkowie OSP z Gminy Kleszczewo na komisji 
Finansowo - Gospodarczej przekazali informację, iż istnieją możliwości pozyskania takiego 
samochodu za granicą. Pan Rajchelt poprosił o przeanalizowanie możliwości zakupu takiego 
samochodu dla OSP Komorniki. 
Radna Rachtan - Małycha poprosiła o przekazanie szczegółowszej  informacji odnośnie 
„otwarcia lasu tuleckiego”. 
Pan Wójt poinformował, że na pewno należy współdziałać w tej sprawie z Nadleśnictwem 
Babki. Pan Wójt przekazał, że trwają rozmowy o kształt tej współpracy, który umożliwi 
utworzenie ciągu ścieżek spacerowych do punktu widokowego, a także miejsca z ławkami w 
pobliżu osiedla mieszkaniowego gdzie mieszkańcy będą mogli odpocząć i miło spędzić czas. 
 

 



Pani Michalak – Szczepaniak zadała pytanie kto będzie decydował o tym, w którym miejscu 
na osiedlach w Gowarzewie zostanie zgodnie z planami oświetleniowymi wsi Gowarzewo 
wykonana taka inwestycja. 
Pan Wójt poinformował, iż tam gdzie jest projekt takiej inwestycji tam będzie ona 
realizowana - jest  projekt dotyczący największego skupiska zabudowy.  
Pan Wójt wyraził swoją nadzieję na kompleksowe wykonanie oświetlenia na terenie Gminy 
tak jak to  miało miejsce  w 2006r. Pan Wójt wyjaśnił, iż w pierwszej kolejności jest 
konieczność pozyskania środków  na dofinansowanie tych inwestycji. 
Pani Michalak – Szczepaniak poprosiła by w przyszłości, gdy na terenie Gminy będą 
utwardzane drogi najpierw dokładnie sprawdzić czy na wszystkich wytypowanych ulicach 
jest to konieczne, by nie dochodziło do sytuacji jak na ul. Letniej czy Jesiennej gdzie te ulice 
nie wymagały takich prac. Pani Sołtys poinformowała o bardzo złym stanie drogi znajdującej 
się przy sklepie „Lewiatan” w Gowarzewie. Poprosiła o wykonanie mocnej podbudowy tej 
drogi, gdyż duże natężenie ruchu w tym miejscu bardzo szybko przyczynia się do pogorszenia 
tego fragmentu drogi.  
Pan Wójt poinformował, że największe problemy z drogą są tam gdzie mieszkańcy ze swoich 
posesji odprowadzają wodę na ulice co bardzo sprzyja pogorszeniu się stanu takiej drogi. Pan 
Wójt poinformował, iż będą naprawiane te odcinki dróg, które tego wymagają. 
Pani Sołtys Gowarzewo zadała pytanie czy budynek znajdujący się przy strażnicy, gdzie 
mieści się sklep będzie przewidziany do modernizacji w miarę możliwości finansowych. Pan 
Wójt poinformował, że budynek o którym mówi Pani Sołtys będzie przewidziany do 
modernizacji. 
Pan Rajchelt poinformował również, że ulica Topolowa i Owocowa w Kleszczewie są  w 
złym stanie i poprosił o wyrównanie.  
Radna Batycka także poinformowała, iż droga przy rondzie na trasie Kleszczewo – Bylin jest 
również w złym stanie.  
O głos poprosił Sołtys Szewc Pan Walkowiak, który wskazał na zły stan nawierzchni drogi 
prowadzącej do Szewc.  
 
Ad.18 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i 
zamknął obrady sesji o godzinie 17:30. 
 
 
Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem obrad 
Joanna Jankowiak      Przewodniczący obrad 
 

     Henryk Lesiński 
 

 


